
Referat af generalforsamling i Foreningen Beskyt Havmiljøet i 
Danmark (tidligere Beskyt Aarhus-bugten)  
Tirsdag den 14. maj kl. 19:30 
i Solsalen, Ingerslevs Boulevard 3, 8000 Aarhus C 

 
 
 
Dagsorden for generalforsamlingen i henhold til vedtægterne: 

1. Valg af mødeleder og mødesekretær. 

Ref.: Jeppe Spure valgt til mødeleder og Helle Blach Petersen til referent. 

2. Godkendelse af dagsorden og indkaldelse 

Ref.: Mødelederen konstaterede, at generalforsamlingen er indkaldt 

rettidigt. Dagsordenen godkendt.  

3. Aflæggelse af årsberetning v. formand Svend Erik Kristensen og 

godkendelse heraf 

Ref.: Formanden, Svend Erik Kristensen gennemgik bestyrelsens mange 

forskellige aktiviteter i 2023 - herunder navneændring, nyt website og 
ikke mindst indsatsen overfor myndigheder, medlemmer, borgere, 

politikere, ministre og andre interessenter for at beskytte det danske 

havmiljø og specifikt Aarhus-bugten mod den stort anlagt 

havneudvidelse. 

Bilag: Svend Erik Kristensens beretning i form af powerpoint-

præsentation. 

4. Fremlæggelse og godkendelse af årsregnskab v. kasserer Henrik Olsen 

Ref.: Henrik Olsen fremlagde årsregnskabet, som blev godkendt. I øvrigt 

tæller foreningen aktuelt små 1.000 medlemmer. 

Årsregnskabet 2023 kan downloades her. 

   11. Gennemgang af budget 

Ref.: Kasserer Henrik Olesen gennemgik budgettet for 2024, som blev 

godkendt. 

   12.  Fastsættelse af kontingent for næste kalenderår. 

https://emea01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fmaps.app.goo.gl%2FENh9wmZWwXPT7Ftz5&data=05%7C02%7C%7C71e9a8ac8ff84f60914108dc5de97014%7C84df9e7fe9f640afb435aaaaaaaaaaaa%7C1%7C0%7C638488504412809071%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=tcYkYi0Zq21yel6B7jsmKutjb836HrJjDC7LTrCperE%3D&reserved=0


Ref.: Bestyrelsens forslag om uændret kontingent på kr. 100,-/år for 

2024 blev godkendt. 

 

5. Redegørelse for bestyrelsens aktuelle sammensætning: 

Ref.: Formanden, Svend Erik Kristensen, redegjorde for bestyrelsens 

aktuelle sammensætning: 

• Formand Svend Erik Kristensen – er på valg. Modtager gerne 

genvalg 

• Kasserer Henrik Olsen – er ikke på valg 
• Medlem Erik Pedersen – er på valg. Modtager gerne genvalg 

• Medlem Arne Novak – er på valg. Genopstiller ikke. 
• Medlem Thomas Bekker – er ikke på valg, men trækker sig pga. 

bopæl i udlandet 
• Medlem Lisbeth Jess Plesner – er ikke på valg 

• Suppleant Jeppe Spure Nielsen 

• Suppleant Helle Blach Petersen – er ikke på valg 

6. Valg af nye bestyrelsesmedlemmer: 

Bestyrelsen består af 3-6 medlemmer. 

 

• Formand Svend Erik Kristensen modtager genvalg.   
• Bestyrelsesmedlem Erik Pedersen modtager genvalg.   

• Erik Zappon og Jeppe Spure Nielsen (suppleant) har meldt sig som 
kandidater til bestyrelsen. 

• Øvrige kandidater er velkomne til at opstille. 
• Såfremt Jeppe Spure Nielsen vælges som bestyrelsesmedlem, skal 

der vælges en ny suppleant. Jette Kaae har meldt sig som ny 

suppleant 

Ref.: Mødeleder Jeppe Spure oplyste, at der skal vælges medlemmer til 
fire bestyrelsesposter, samt eventuelt en suppleant og en revisor. Alle 

kandidaterne præsenterede sig og fortalte om deres motivation for at 
stille op, hvorefter Jeppe Spure opfordrede de tilstedeværende til at 

mede sig som kandidater. 

Ingen andre meldte sig, og de foreslåede kandidater blev valgt. 

Den nye bestyrelse består nu af: Svend Erik Kristensen, Erik Pedersen, 

Henrik Olesen, Lisbeth Jess Plesner, Erik Zappon og Jeppe Spure Nielsen. 

Suppleanter: Helle Blach Petersen og Jette Kaae 



 

7. Valg af formand og kasserer blandt bestyrelsens medlemmer: 

Svend Erik Kristensen (hvis vælges) og Henrik Olsen indstilles som hhv. 

Formand og Kasserer. 

Ref.: Svend Erik Kristensen valgt til formand 

Henrik Olsen valgt til kasserer 

8. Valg af revisor 

Ref.: Hans Pedersen valgt til revisor 

9. Redegørelse over aktuelt prioriterede områder v. formanden 

Ref.: Formanden oplyste, at foreningen i forbindelse med navneskiftet i 
2023 besluttede hvert år at vedtage hovedfokusområder. Aarhus-bugten 

har hidtil været fokusområde.  

10. Vedtagelse af årets prioriterede områder: 

• Aarhus-bugten vil fortsat være fokusområde i 2024. 

Efter forslag fra de fremmødte inkluderes følgende emner i fokusområdet 

for 2024: 

• Havsamarbejdet Østjylland 

• At arbejde for et forbud mod al klapning i indre danske farvande  

• Råstofindvinding til store anlægsprojekter 
 

13. Behandling af anmeldte forslag 
 Ref.: Der var ikke indkommet nogen forslag. 

14. Eventuelt 

 
Referent:  Helle Blach Petersen, bestyrelsessuppleant  E-mail: hmbp@live.com 


